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Arbeidsbelastning og kapasitet i sekretariatet.  

Bakgrunn. 

Over en periode på drøye tre år har sekretariatet i Norsk Journalistlag vært gjennom flere 

endringsprosesser. Noen store, andre mindre – men summen av endringer som har funnet 

sted har vært svært høy – det korte tidsrommet tatt i betraktning.  

Vi har blant annet gjort følgende:  

• Omorganisering til tre avdelinger 

• Opprettelse av ledergruppe 

• Skolering av ledere/ ledergruppe 

• Omlegging og tilpassing av driften for å møte fallende inntekter og oppdraget fra LS 

om et budsjett/ regnskap minimum i balanse fra 2020.  

• Behovskartlegging areal og innredning 

• Flytting 

• Gjennomgang, rydding og kategorisering av arkiver og lager  

• Digitalisering av arkiv 

• Oppgradering og flytting av papirarkiv til fjernlager i Hausmannsgate. 

• Opprettet Tariffarkiv. 

• Utsetting / outsourcing av alle datatjenester.  

• Overgang til skybasert lagring og arbeidsplattform  

• Innføring av nytt saksbehandlingssystem  

• Nytt medlemssystem 

• Nye nettsider, herunder selvbetjeningsmodul- Min side 

• Nytt økonomissystem -Visma.net 

I tillegg til dette har vi jo også vært gjennom en «ufrivillig» aktivitet – streiken i 2018.  

Konsekvensvurdering.  

En bedrift kan som grunnregel endre seg på to måter – enten en kontinuerlig 

endringsprosess, hvor man hele tiden etter beste evne har fokus på hva som kan gjøres 

annerledes/ bedre/ mer effektivt, eller en lang periode med mer eller mindre stillstand, 

etterfulgt av komprimerte, krevende endringer som til dels blir stablet oppå hverandre.  



NJs situasjon ligner dessverre mer på den sistnevnte modellen.  

Endringene ar blitt foretatt med noen ulike drivere – Økonomi, informasjonssikkerhet og -

tilgjengelighet, medlemmers og tillitsvalgtes ønsker og behov, og sist men ikke minst for å 

oppnå større fokus mot og kapasitet til å støtte de politiske prosesser.  

 

Endringene som har blitt foretatt / er i prosess har vært og er helt nødvendige for Norsk 

Journalistlag, men det er ingen tvil om at den samlede belastning de medfører for 

Sekretariatet har vært og er stor.  

 

Prosessene krever arbeidsinnsats fra alle medarbeidere, noen av prosessene medfører 

dobbeltarbeid og/ eller mer tungvinte arbeidsprosesser i en overgangsfase, det vil også noen 

ganger medføre frustrasjon og mental slitasje, noe som er helt naturlig. 

Endringsledelse og endringsmedarbeiderskap er krevende.  

 

I en bedrift som NJ kan vi ikke, eller i svært liten grad nedprioritere eller skyve på den 

regulære virksomheten og driften – denne må og vil i utgangspunktet fortsette uhindret av 

endringsprosesser. 

 

Nåværende og fremtidig leveransekapasitet.  

NJs sekretariat er preget av høy arbeidsmoral og stor leveransestolthet.  

Vi ønsker selvsagt å levere det vi skal til rett tid i rett kvalitet. Noen ganger har vi ikke 

kapasitet til dette, og da ønsker vi å gjøre det nest beste - gå i dialog med de politiske 

organer om nødvendige prioriteringer og justeringer.  

Denne dialogen må tas så tidlig som mulig, og definitivt helst før politiske beslutningspunkter 

og veivalg.  

Noen ganger - dessverre og i så liten grad som mulig – vil vi av ulike årsaker rett og slett ikke 

ha den nødvendige oversikt/ innsikt i oppgaver og kapasiteter før disse beslutningspunktene 

og veivalgene er passert.  

Dette medfører at vi noen ganger vil måtte komme til AU eller LS med forslag om å utsette 

eller justere på et allerede vedtatt oppdrag.  

 

Det sier seg selv at vi aller helt vil unngå sistnevnte situasjon – men den vil kunne oppstå, og 

det er da viktig at begge parter tilnærmer seg denne felles utfordringen mest mulig 

løsningsorientert.  



Beskrivelsen som er gitt ovenfor er ikke særskilt for hverken den perioden vi har vært 

gjennom eller den perioden vi er på vei inn i. Slike situasjoner vil kunne oppstå på enhver 

arbeidsplass hvor ressurser og oppgaver er godt balansert, og hvor man ikke disponerer en 

arbeidskapasitetsreserve til å håndtere uventede oppgaver eller situasjoner.  

 

Det er imidlertid ingen tvil om at den perioden sekretariatet har vært gjennom frem til nå, og 

fremdeles vil befinne seg i i hvert fall frem til årsskiftet gjør oss ekstra utsatte for slike 

situasjoner.  

Konklusjon.  

Pr dags dato mener vi at alle tildelte oppgaver og oppdrag skal løses – det er ingen konkrete 

oppdrag vi pr nå signaliserer at må skyves på.  

Vi ønsker at de politiske organer er bevisste på ressursbehovene i de planer som legges – 

både i form av økonomi og arbeidsinnsats, og at vi har det gode grunnlaget for konstruktiv 

og målrettet dialog om oppgavene som skal løses.  

 


